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Úvodní článek 
 
   
O kostele  
   

Řehoř Volný ve svém díle Církevní topografie Moravy, vydaném 
v Brně roku 1859, uvádí, že k mošnovské farnosti patří také Skorotín a 
osada Dvorek. Žilo zde 1406 pokřtěných katolíků a 20 Židů. Farářem byl 
od 10. ledna 1831 Jan Schwanzer, narozený v Nové Vsi roku 1781.  

Kostel svaté Markéty byl vybudován v roce 1588 lenním pánem 
Mošnova Albrechtem Sedlnickým z Choltic. Biskup Stanislav II. věnoval 
z Hukvald na stavbu kostela část dřeva, fošen a šindelů. Během času kostel 
velmi zchátral. Náboženský fond nechal postavit v letech 1806 – 1807 nový 
kostel z kvalitního materiálu. V roce 1836 byl kostel nově zastřešen. Měl 2 
oltáře a na větší z věží 2 zvony, ulité kolem roku 1510.  Dobrodinci 
věnovali kostelu dvě kazule a jeden pluviál (za 260 zlatých konvenční 
měny).  Farář dostával svou mzdu od patrona a požitky měl ze zahrady, 
patřící k sedlnické faře. Fara byla dobře zařízena Náboženským fondem. 
Měla tři pokoje, připojené hospodářské budovy atd.  

O staré faře se ví jen to, že ji držel ve 2. polovině 16. století 
Johannes (Jan), kterého kvůli nějakému prohřešku zažaloval Benedikt 
Pražma z Bílkova. Lenním pánem Bernartem Petřvaldským z Petřvaldu byl 
poslán k biskupu Janovi k vyšetření případu. Na konci roku 1589 byl do 
Mošnova dosazen farář Niklas Gottschalk, přemístěný roku 1590 do 
Sedlnice, odkud měl kuracii v Mošnově řídit.  Mošnov byl  přifařen 
k Sedlnici roku 1631, v letech 1633 – 1634 k Bartošovicím a od roku 1652 
nějakou dobu k Bravanticím. V roce 1672 byly v kostele 2 oltáře, 1 stříbrný 
kalich, 1 pozlacené ciborium, 3 kazule a 3 zvony. Mošnovská kuracie byla 
zřízena Náboženským fondem v roce 1784. Byly sem přifařeny Skorotín 
(do té doby patřil k Příboru) a osada Dvorek (doposud přifařena ke Staré 
Vsi). Fara byla ale obsazena až 2.10.1786 s nástupem kněze servitů 
Matyáše Tichého. Jeho následovníky byli: od 17.5.1787  Marcellin Home, 
františkán, v roce 1815 penzionovaný. Po něm nastoupil Florian Ulrich, nar. 
v Bílovci, zemř. zač. srpna 1830. 10. ledna 1831 nastoupil jako farář Jan 
Schwanzer.  

 
 
 
 



 
Ve farní kronice se uvádějí následující faráři:  

 
Matyáš Tichý (1786 – 1787)  
Marcellin Home  (1787 – 1815)  
Florián Ulrich (1815 – 1830)  
Jan Schwanzer (1831 – 1867)  
Johann Brislinger (1867 – 1880)  
Franz Heinrich (1880 – 1908)  
Augustin Bienehr (1908 – 1915)  
Franz Sverdik (1915 – 1930)  
František Niederle  (1930 –?)  
 

Obraz na hlavním oltáři byl na začátku 19. století namalován Janem 
Jiřím Frömmelem z Fulneku, který je také autorem obrazu svaté Markéty, 
kopie slavného obrazu Raffaela, umístěné v Uměleckoprůmyslovém muzeu 
ve Vídni. (Pozn. Jan Jiří Frömmel, žil v letech 1754-1814, žák 
akademického malíře Josefa Sattlera v Olomouci; tvořil především oltářní 
obrazy; bratr Antonína Konstantina Frömmela (*1742); otec Františka 
Frömmela (*1795). Vytvořil kostelní obrazy mj. pro Stachovice, 
Moravskou Ostravu, Šenov, Leskovec, Butovice, Slatinu, Bělou,  Mošnov a 
Fulnek.) 

Po stranách bočního oltáře stojí sochy svatého Vendelína a svatého 
Jana Nepomuckého, pocházející ze starého dřevěného kostela. Také sochy 
svaté Kateřiny a svaté Otýlie, nacházející se po stranách starého oltáře, jsou 
z bývalého dřevěného kostela. Vytvořil je malíř a řezbář Stuflesser 
z Grödenu v Tyrolsku.  
 

Květoslava Míčková 
kronikářka 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

Dny NATO 
 

Termín konání letošních dnů NATO připadá na 24. a 25. září 2011. 
Začátek je stanoven pro oba dny na 8.30 hod., ukončení pak bude v sobotu 
v 17.00 hod. a v neděli v 16.00 hod. Stejně jako v loňském roce se budou 
statické i dynamické ukázky odehrávat v prostoru „OK“ v severozápadní 
části letiště, a to na katastrech obcí Petřvad (Petřvaldík) a Albrechtičky. 
Také organizace dopravy bude obdobná. Nájezd vozidel na centrální 
parkoviště na části severní stojánky bude probíhat od Studénky po silnici 
464, dále po spojce Sedlnice – Mošnov, pak po nově vybudované místní 
komunikaci do průmyslové zóny a bude pokračovat na centrální parkoviště. 
Nájezd vozidel od Příbora povede až na křižovatku u čerpací stanice 
s levým odbočením na příjezdovou komunikaci k letišti a centrálnímu 
parkovišti. Vozidla ve směru od Ostravy budou naváděna taktéž na 
křižovatku u čerpací stanice s pravým odbočením na příjezdovou 
komunikaci k letišti a centrálnímu parkovišti. VIP návštěvníci budou ze 
všech směrů naváděni na křižovatku na Dvorku přes obec Petřvald, dále na 
Petřvaldík a VIP parkoviště v prostoru OK. Provoz bude jednosměrný, 
odjezd bude možný jen přes obec Albrechtičky, opět jednosměrně. Na 
všech komunikacích bude umístěno příslušné dopravní značení a dozor 
bude vykonávat dopravní policie. 

Letos jsou připravena i dvě hlídaná parkoviště kol pro cyklisty, 
první je za centrálním parkovištěm – před vstupem do prostoru OK, druhé 
je vedle VIP parkoviště v prvním Oku od obce Albrechtičky. 
Návoz vojenské techniky začne v pondělí 19. 9. 2011 a potrvá až do pátku 
23. 9. 2011. Je proto nutné zvýšit pozornost při pohybu na všech 
komunikacích v obci. 
Také letos se očekává příjezd aut i do naší obce a parkování všude, kde je to 
jen trochu možné. Pro organizované parkování jsou připraveny travnaté 
plochy na kynologickém cvičišti a kolem něj, dále prostor na fotbalovém 
hřišti a plochy kolem něj. Ty bude možno použít jen v případě příznivého 
počasí. Zpevněné plochy jsou před hotelem Desítka, před OÚ a Centrem 
mládeže. Organizaci parkování a vybírání poplatku za užívání veřejného 
prostranství budou zajišťovat členové jednotlivých zájmových a 
společenských organizací a spolků, výtěžek pak mezi ně bude rozdělen dle 
zásluh. 

V rámci doprovodného programu proběhne ve čtvrtek 22. 9. 2011 
na hřišti v Mošnově ukázka vojenské techniky pro děti z naší základní a 



mateřské školy, a to v době od 9.00–11.00 hod. Jsou samozřejmě zváni 
všichni, kdo o vojenskou techniku mají zájem. 

Program akce je zveřejněn na webových stránkách: 
http://www.dny-nato.cz/  

Aktuální informace o dopravní situaci i informace o programu bude 
vysílat rádio Čas na frekvenci 88,6 FM. Zvláštní tel. linku zřídila i dopravní 
policie, která bude v provozu 24. a 25. 9. 2011 od 7.00– 18.00 hod. Tel: 
596 110 927 

V loňském roce se dnů NATO účastnilo 185 tis. návštěvníků a 
organizátoři předpokládají, že tato účast bude letos výrazně překročena. Tak 
snad Mošnov nezašlapou do země! 

 
Roman Máca 

starosta 
 
 

K Erbovním slavnostem 
 

Vážení spoluobčané, jak jistě víte, v měsíci červnu se uskutečnily 
Erbovní slavnosti. Tentokrát jsme zvolili jejich komornější průběh, a to i 
přesto, že bylo jejich 10. výročí.     

Chtěl bych poděkovat všem členům složek, které se zúčastnily 
příprav a zajištění těchto slavností. Počínaje myslivci, kteří připravili 
tradiční vynikající guláš, přes naše pejskaře, ti zase předvedli pěknou 
ukázku práce se svými psími společníky. Také vystoupení Odrostenek 
z klubu důchodců a jejich koláče stály za zhlédnutí a ochutnání. Dále 
tradičně hasiči a škola, kteří se starali o naše žaludky. Mimo jiné vystoupení 
školky a školy se velice líbilo. Nesmím zapomenout na TJ Mošnov, který je 
pravidelným účastníkem na různých akcích. Ani tentokrát Sokol nezklamal 
a postaral se, jak o kulturu, tak i o občerstvení. 
     Také bych tímto chtěl poděkovat pracovníkům Obecního úřadu, kteří se 
aktivně zapojili do příprav slavností. V neposlední řadě, také organizátorům 
z řad našich zastupitelů a samozřejmě všem spoluobčanům, kteří přišli a jak 
doufám, se dobře bavili. 
      

Na příští shledanou Radomil Bodzsar  
místostarosta 

 
 

Hokejový klub Jestřábi Mošnov 
 

V uplynulé hokejové sezóně r. 2010/2011 jsme se účastnili Městské 
hokejové III. ligy, která byla organizována na Zimním stadionu 
v Kopřivnici. http://mhliga.webnode.cz/liga/  

Sezóna byla úspěšně zakončena, když jsme ve finálovém utkání 
porazili vysoce favorizovaný tým Petřvaldu, který základní částí soutěže 
procházel bez zaváhání. 
 
Konečné pořadí MHL III.ligy sezona 2010/2011 
1.Jestřábi Mošnov 
2.Petřvald 
3.Janovice 
4.Bystré 
5.Bartošovice 
6.Lahvators 
7.Brušperk 
8.Veřovice 
9.Kozlovice 
10.Tatra 
 

Uplynulá sezóna byla úspěšná i rozšířením mezinárodních 
zkušeností. S polským týmem z města Jastrzebie-Zdroj jsme odehráli dvě 
utkání. Jedno v Polsku a jedno na zimním stadiónu v Kopřivnici. Na úplný 
závěr sezóny se podařilo zorganizovat návštěvu i talského hokejového týmu 
z Bolzána (Sever Itálie). Navštívil nás amatérský tým „Duchové Bolzána“ 
http://hcghost.altervista.org/joomla/. Utkání odehrané na zimním stadiónu 
v Kopřivnici skončilo remízou a tento zápas odehraný v den finálových 
utkání Městské hokej. ligy byl zpestřením i pro diváky. Italové odjeli 
nadšení a spokojení. 
Nová sezóna: 

Vítězstvím III. hokejové ligy postoupil tým Jestřábů do II. hokejové 
ligy v Kopřivnici. Pro sezónu 2011/2012 byla založena dvě hokejová 
družstva. Tým „Jestřábi“ pod vedením kapitána Libora Kuchaře se účastní 
II. hokejové ligy a nově založený tým „Veteráni“ pod vedením kapitána 
Jaroslava Poláška bude zkoušet štěstí v III. hokejové lize v Kopřivnici. 
Věříme v dobré výsledky. 
 

Za HC Lopušný Zdeno 



  



 
 
 

Info Kulturní komise 
 

Kulturní komise pracuje ve složení: Boris Pagáč, Aleš Ivánek, 
Karel Charvát a svou pomoc přislíbil i zaměstnanec infocentra Lumír 
Kuchař. Za každou pomoc, nápad nebo inspiraci, budeme samozřejmě 
vděčni. 
 
 Dne 29.4. za pomoci SDH Mošnov a Klubu důchodců proběhl Košt 
domácích pálenek v kategorii jablkovice a slivovice. Hodnoceno bylo 17 
vzorků s těmito výsledky: 
 
 
 
      Slivovice Jablkovice  
 1. B. Pagáč 1. B. Pagáč 
 2. J. Vybíral 2. L. Nenička 
 3. K. Unger 3. M. Janíček 
 

 
 
 
Vítěz z každé kategorie postoupil do regionálního kola 

v Bartošovicích, ve kterém se umístila slivovice na 2. místě a jablkovice na 
9. z 16 zúčastněných. 
 
Dne 18.6. jsme uspořádali společně se spolky v obci Erbovní slavnosti. 

Finanční náklady na pořádání této akce byly 95326 Kč. 
 
 
 
 

Klub důchodců Mošnov 
 

Zpráva o činnosti 
 
29.4. - Soutěž o nejlepší pálenku na této akci jsme se podíleli společně 
s kulturní komisí obce a SDH. 
 
8.5. - Odrostenky se zúčastnily soutěže BAV klubu Příbor o zlatý pohár, 
který za své vystoupení získaly. 
 
11.5. se uskutečnil zájezd na jarní výstavu Floria ve Věžkách u Kroměříže. 
Počasí nám přálo a zájezd byl účastníky hodnocen velmi dobře, ukončen 
byl večeří v restauraci Kahánek v Mošnově. 
 
10.6. V prostorách kynologického klubu proběhlo smažení vaječiny. Této 
akce se zúčastnili nejen členové klubu důchodců ale i řada občanů 
Mošnova. Členové kynologického klubu předvedli ukázku se svými psími 
miláčky. 
 
18.6. Jako každý rok i letos jsme se aktivně podíleli na přípravách a 
zajišťování prodeje na Erbovních slavnostech. Tradičně vystoupily 
Odrostenky se svým programem s velkým úspěchem. 
 
19.8. Opékání špekáčků bylo změněno na douzení kabanosu opět 
v prostorách kynologického klubu. Ohlas na tuto akci byl dobrý, i když 
tentokrát nám nepřálo počasí, což se projevilo i na menší účasti. 
 
Připravujeme: 
 
12.10. Zájezd na předvánoční nákup do polského Těšína – bližší informace 
na besedě 20.9. a v relaci obecního rozhlasu. 
 
9.12. Tradiční ukončení roku s tancem a bohatým občerstvením 
 
Po prázdninové přestávce pokračují každé třetí úterý v měsíci pravidelné 
besedy. 
 

Za klub důchodců v Mošnově 
Alena Pagáčová 



 
Kynologie KK Mošnov 

 
V průběhu celého jara a léta probíhala rekonstrukce klubovny, 

oprava střechy skladu, byly vybudovány nové odkládací kotce a nové 
překážky pro psy (áčko, slalom, kruh). Chtěla bych tímto poděkovat všem 
členům i jejich rodinným příslušníkům a především Radomilu Kolářovi, 
kteří se na těchto opravách podíleli. 
 
Sportovní kynologie 

 
Výcvik probíhá každou neděli od 9 hodin pod vedením pana Milana 

Klečky. 
Dne 26. 6. 2011 jsme uspořádali s KK Velké Albrechtice I. ročník 

„HAF HAF“ závodu. Soutěžili jsme v kategorii ZM a ZVV1 beze stop. 
Dne 3. 9. 2011 nás reprezentoval pan R. Kolář se psem Benem a 

Argem na II. ročníku závodu „O Štramberské ucho“. 
 
Agility 

 
Tento „psí sport“ jsme začali trénovat letos na jaře pod vedením 

Jany Tománkové. V červenci proběhl výlet na Hončovu Hůrku a třídenní 
„agitábor“ u nás v Mošnově. Tři naše členky se zúčastnily letního 
výcvikového táboru ve Větřkovicích. Náš agiteam nás reprezentoval na 
těchto závodech: 

 
18.6.2011 Neof. závody  v Odrách-Loučkách 
6.8.2011  Neof. závody ve Větřkovicích 
20.8.2011 Neof. závody v Holešově 
10.9.2011 Neof. závody v Odrách-Loučkách 
  
Ze všech závodů holky přivezly krásná umístění (1x 1. místo, 3x 2. 

místo a 2x 3. místo). Děkujeme jim za vzornou reprezentaci. 
 

                                                                                                                      
Za KK Mošnov 

JanaTománková 
 

 
Myslivecké sdružení „Svornost“ 

 
V měsíci červnu jsme zakoupili k zazvěření honitby 250 kusů 

bažantích kuřat a 45 kachňat, které jsou odchovány a vypuštěny do honitby 
a kachny na řeku Lubinu. Od poloviny roku myslivci odpracovali na údržbě 
chaty, voliéry a celkově v honitbě 1210 hodin, včetně odchovů bažantů a 
kachen. Dále pokračuje pracovní aktivita dokončením odchovu a zajištěním 
krmiva pro zvěř na zimní období. 

Koncem června navštívili mysliveckou chatu žáci ZŠ a MŠ naší 
obce. Zde byla uskutečněna beseda se členy mysliveckého sdružení. 
Děti si prohlédly myslivecký areál a seznámily se s prací myslivců. Byly 
připraveny hry a úkoly pro žáky k poznávání přírody a odchovu drobné 
zvěře. Dětem se mezi myslivci moc líbilo a těší se na další společné setkání. 

Naše sdružení se účastnilo příprav a vyhodnocení oslav ve Skotnici 
k získání titulu „Vzorná obec Severomoravského kraje“ a republikové 
soutěže „Vzorná obec České republiky“. MS připravilo na tyto akce 
pohoštění a uvítání hostů. 

Nyní připravujeme s Honebním společenstvem valnou hromadu, 
podzimní lovy, myslivecký ples a zajištění zimního období pro zvěř. 
Myslivecké sdružení se těší na další spolupráci s OÚ Mošnov a s našimi 
spoluobčany.    

 
                                                       Za MS Horkel R.  

 
 



SDH Mošnov 
 

Tak jako všem organizacím a spolkům poskytuje OÚ určitou 
finanční výpomoc. Ani náš sbor není výjimkou. Za to jsme samozřejmě 
vděčni a snažíme se tyto finanční prostředky obci vrátit. Různé opravy a 
rekonstrukce v hasičské zbrojnici jsou samozřejmostí, ale snažíme se 
pomáhat i jinak, a proto jsme oslovili obecní zastupitelstvo, aby naše síly 
využívalo při jakýchkoli pracích v obci. Naše nabídka byla přijata a 
v letošním roce jsme zatím provedli demontáž plotu mezi tělocvičnou a 
KD, opravili taneční parket v Lipině, tak aby bylo možno pořádat Erbovní 
slavnosti a pouťovou zábavu.  

V brzké době provedeme osazení zrcadla v nepřehledné zatáčce u 
mlýna. Tímto obci přímo vracíme finance, které do nás vkládá. Při opravě 
parketu nám velmi pomohl pan Jaromír Nevlud, za což mu samozřejmě 
děkujeme. 
 
 
Soutěžní družstvo 
 

Letošní sezóna je téměř u konce. Celou sezónu jsme absolvovali 
s novou soutěžní mašinou, která splnila naše očekávání a patří 
k momentální špičce techniky. Bohužel nás po celou sezónu tak trochu 
pronásledovala smůla, a po velmi zdařilé předešlé sezóně jsme letos 
výsledkově lehce pokulhávali a vlastními chybami se připravovali o 
umístění na předních příčkách. Mezi naše nejlepší výsledky v sezóně patří 
druhé místo v Bílovci a ve Výškovicích. V Moravskoslezské lize, které se 
účastníme už devět let, jsme v letošním ročníku obsadili 14. místo 
z celkového počtu 24 mužských družstev. Během letošní sezóny jsme 
odběhli 24 soutěží v celém kraji a jednu soutěž u našich slovenských bratrů. 
Tradičně v poslední srpnový víkend zavítala Moravskoslezská liga 
v požárním sportu do naší obce, kdy se na místním fotbalovém hřišti konalo 
14. kolo. Sjelo se k nám celkem 46 hasičských družstev mužů a žen 
z celého kraje. Naše pokusy bohužel nebyly úplně ideální, ale přesto jsme 
obsadili na domácí soutěži 14. příčku. Putovní pohár starosty obce Mošnov 
v mužské kategorii vyhráli petřvaldští hasiči a v ženské kategorii 
jistebnické hasičky.  
 
 
 

 
Bylo 
 
29.4. Společně s Kulturní komisí a Klubem důchodců jsme se podíleli na 

pořádání akce Košt domácích pálenek. 
 
18.6. Jako každý rok, tak i letos, se náš sbor podílel na organizaci 

Erbovních slavností. 
 Kromě prodeje a dalších prací zorganizovali naši členové soutěž O 

soudek piva. 
 Za tímto účelem zkonstruovali jízdní kolo s opačným řízením. 
 
1.7. Pro naše členy, ale i nečleny, kteří jsou nám nápomocni proběhlo 

tradiční opékání 
 berana. Akce letos poprvé proběhla v prostorách hasičárny a byla 
velmi úspěšná. 

 
22.7. Uspořádali jsme pouťovou zábavu, která z důvodu špatného počasí 

bohužel proběhla v kulturním domě.  
 
27.8. Proběhla na hřišti soutěž v paralelním požárním útoku O pohár 

starosty obce. 
 
 
 
Bude 
 
1.10. Uspořádáme zájezd do vinného sklípku v Mutěnicích. Navštívíme 

rovněž město Kroměříž a tamní zámek, zahrady a Arcibiskupské 
sklepy. 

 
 
 Letošní rok zakončíme již tradičně turnajem v bowlingu. 
 
 
 



Zase nám začala škola 
 

Ve čtvrtek 1. září jsem už popáté přivítala v základní škole 
nedočkavé prvňáčky, kterých letos bylo 11, nejvíce za posledních pět let. 
Byli mezi nimi i tři žáčci ze Skotnice.  

 
Všechny žáky i rodiče přišli pozdravit také zástupci zřizovatele, pan 

starosta Ing. Roman Máca a paní Zdenka Blažková. Předali novým 
prvňáčkům krásné kufříky na školní potřeby a také květiny učitelkám a 
zaměstnankyním školy a popřáli nám úspěšný a klidný školní rok. 
Kromě prvňáčků jsme přivítali také dva nové žáky do třetího ročníku a 
novou paní učitelku Mgr. Evu Stachovičovou. Ve školní družině také 
nastala letos personální změna, ale paní vychovatelka Jana Rabinská není 
pro děti ani rodiče osobou neznámou. 

 
Letos tedy máme ve škole 30 žáků ve 4. ročnících a jsme velice 

rádi, že počet žáků rok od roku stoupá a 5 z nich je dokonce dojíždějících. 
 
Také ve školce došlo ke změnám. Přivítali jsme s panem starostou 6 

nových dětí a do konce roku přijdou ještě další tři. Paní učitelky se snaží, 
aby se od prvního dne cítily všechny děti ve školce dobře a s adaptací měly 
ony i jejich rodiče co nejmenší problémy. 
Kromě dětí jsme i v tomto středisku přivítali novou paní školnici Moniku 
Růžičkovou a paní učitelku Annu Halmovou, která je opět známou tváří, 
protože v naší organizaci již pracovala a děti i rodiče dobře zná. 

 
Novinkou v letošním školním roce byla i změna dodavatele stravy, 

kterou vedení školy uskutečnilo v průběhu prázdnin. Pro větší nabídku jídel 
a lepší služby rodičům i škole jsme využili nabídky firmy Eurest – školní 
stravování. Máme možnost ovlivňovat jídelníček, vybírat si ze tří jídel, 
rodiče mohou uskutečnit platbu za stravu bezhotovostně a navíc jsme 
získali od firmy příslib sponzorského daru na pořízení nábytku do školní 
jídelny.  

Přála bych všem dětem i zaměstnancům, aby ten letošní rok byl pro 
všechny úspěšný a spokojený a ve spolupráci s rodiči, zřizovatelem i spolky 
v obci jsme se mohli plně věnovat vzdělávacímu procesu i dalším 
mimoškolním aktivitám. 
 

Jitka Buchlovská 

Výstavba splaškové kanalizace v obci 
 

Usnesením 14. jednání zastupitelstva obce konaného dne 
25. 3. 2009 byl schválen záměr vybudovat v obci splaškovou kanalizaci 
s vyústěním do ČOV na letišti.  
Toto usnesení je v přímé návaznosti na ustanovení § 26 odst. 1, písm. a) 
zák. 274/2001 Sb. (zákon o vodovodech a kanalizacích), který obcím 
ukládá: 

§ 26 (1) Obce v samostatné působnosti 
a) dbají o rozvoj vodovodů a kanalizací, odpovídající potřebám obce, 

zajištěním jeho zapracování do závazné části územně plánovací 
dokumentace obce v souladu s plánem rozvoje vodovodů 
a kanalizací. 

 
Z uvedené citace je zřejmé, že dbát o rozvoj vodovodů a kanalizací 

je jednou ze základních povinností obcí v samostatné působnosti. Záměr 
výstavby splaškové kanalizace byl zapracován do „Plánu rozvoje vodovodů 
a kanalizací Moravskoslezského kraje“, tzv. PRVKÚK, v roce 2004 a jeho 
poslední aktualizace byla schválena krajským zastupitelstvem 22. 9. 2010. 
Do územního plánu obce byla výstavba splaškové kanalizace zapracována 
již v roce 2001 a průběžně byla aktualizována. 

V souladu s usnesením zastupitelstva z 25. 3. 2009 bylo provedeno 
výběrové řízení na zpracovatele projektové dokumentace (PD), jímž se stala 
firma KONEKO spol. s. r. o. Ostrava. V průběhu roku 2010 byla 
zpracována projektová dokumentace pro územní rozhodnutí a v říjnu 2010 
vydal stav. úřad Příbor územní rozhodnutí na stavbu „Odkanalizování obce 
Mošnov“. Náklady na PD pro úz. rozhodnutí činí 1,374 mil. Kč. V současné 
době byly ukončeny projekční práce na dokumentaci pro stavební povolení 
a zahájeno vodoprávní řízení na MěÚ v Kopřivnici pro vydání stavebního 
povolení. Vydání stavebního povolení se předpokládá v průběhu října či 
listopadu letošního roku. Náklady na PD pro stav. povolení činí 1,699 mil. 
Kč. Současně se zpracováváním PD pro stavební povolení byly zahájeny i 
práce na zpracování žádosti o dotaci na akci „Odkanalizování obce 
Mošnov“ v rámci programu Ministerstva zemědělství MZe 129 180 
„Výstavba a obnova infrastruktury vodovodů a kanalizací II“. Žádost byla 
podána dne 18. 1. 2011 a dle sdělení MZe ze dne 31. 1. 2011, po posouzení 
předmětné akce podle Pravidel ČR-MZe pro poskytování a čerpání státní 
finanční podpory, byla naše žádost zařazena do Seznamu akcí Programu 
129 180. 



V polovině letošního roku nám však MZe sdělilo, že pro nedostatek 
finančních prostředků v uvedeném programu nebude naše žádost v roce 
2011 podporována. Žádost však zůstává v Seznamu akcí na MZe a po 
vyhlášení nového programu je možno žádost aktualizovat a znovu o 
podporu požádat. Vyhlášení nového programu se předběžně očekává ke 
konci tohoto nebo počátkem příštího roku. Právě s ohledem na nedostatek 
finančních prostředků se předpokládá, že program „Výstavba a obnova 
infrastruktury vodovodů a kanalizací“ bude trvat až do roku 2014. Protože 
však nejsou známa nová pravidla pro poskytování a čerpání státní finanční 
podpory, nelze odhadnout, v jaké výši lze očekávat dotaci – dosud to bylo 
cca 70–80 % uznatelných nákladů, a to bez DPH. DPH se totiž mezi 
uznatelné náklady nepočítá. 

Skutečné náklady stavby splaškové kanalizace vyplynou až 
z výběrového řízení na zhotovitele. Dle informací z KúMSK (ale i z jiných 
zdrojů) se v současnosti realizační náklady na stavby obecně pohybují 
v rozsahu 50–70 % rozpočtových nákladů. Je to zapříčiněno výrazným 
poklesem objemu investičních akcí na trhu, a stavební firmy tak 
minimalizují svůj zisk na nezbytnou míru pro přežití. 

Podrobnější informace o tom, jak se výstavba splaškové kanalizace 
dotkne našich občanů, podáme v příštím čísle Občasníku. 

 
Roman Máca 

 
 
                                                                                                                                    
 

 

Tělocvična 
 

Vážení spoluobčané, nejspíše Vám neunikla debata týkající se 
výstavby tělocvičny v naší obci. Tato událost rozpoutala mezi zastupiteli i 
občany bouřlivou diskusi. 

Absence tělocvičny je v naší obci nezpochybnitelná, neboť ta 
stávající se nachází v dezolátním stavu a neodpovídá jak potřebám na 
výuku tělesné výchovy dětí ZŠ, tak ani provozování ostatních sportovních 
aktivit. Dokonce i cvičenkyním jógy- pokud si přijde zacvičit 6 osob, tak je 
tam těsno. Část zvoleného zastupitelstva navrhovala rozšířit využití 
kulturního domu a udělat z něj multifunkční centrum jak pro kulturu, tak 
pro cvičení a míčové sporty. Tato tělocvična by sice nesplňovala parametry 
pro mistrovské soutěže, nicméně dle projektanta by se dala velmi dobře 
využít pro výuku tělesné výchovy a provozování sportu na rekreační úrovni. 
Ve zprávě se uvádí tyto sporty- volejbal, badminton, ping pong, florbal, 
výuka tenisu s líným míčem, fotbal a jiné.  

Provozem tělocvičny by nebyl narušen běžný chod KD včetně 
maximálního zachování kulturně společenských akcí. Sledovali jsme tím 
lepší využitelnost KD a umožnění sportovat občanům obce a hlavně dětem 
v krytém sportovišti. Vybudování nové tělocvičny by bylo pro obec 
nepochybně lákavější, ale také nákladnější, a to i v případě čerpání dotací 
z různých rozvojových fondů, které mimochodem ubývají geometrickou 
řadou.  

Vzhledem k tomu, že názory na tuto záležitost jsou mezi zastupiteli 
i občany různé, požádali jsme výbor TJ Mošnov, aby k tomuto zaujal své 
stanovisko. Výbor vyjádřil nesouhlas s budováním tělocvičny v KD a 
jelikož TJ Mošnov považujeme za vrcholný orgán tělovýchovy v obci, 
rozhodli jsme se, že nebudeme postupovat proti jeho rozhodnutí a stavbu 
tělocvičny v KD už nebudeme dále prosazovat. Zatím tedy nezbývá než 
doufat, že se situace s financemi v obci změní k lepšímu, nebo se podaří 
najít vhodný dotační titul.  

Starosta obce prohlásil, že je reálné tímto způsobem postavit do 
dvou let v obci tělocvičnu novou. Tak snad to vyjde a dobrá věc se podaří. 
Z hlediska rostoucí dětské populace v obci a plánované rekonstrukci školky 
pro 50 dětí a školy pro 70 dětí je vybudování tělocvičny v obci nasnadě. 
 

Aleš Ivánek 



 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 



 
 
 
 

 
 
 
Doufáme, že jste nad pročítáním Občasníku strávili příjemné chvíle 

a budete i nadále jeho věrnými čtenáři.  
 

Dílo mluví samo za sebe, má-li ke komu. 
Stanisław Jerzy Lec 

 
 
Příjemný den Vám přejí členové redakční rady. 
 

 Radomil Bodzsar 
Jana Rabinská 

Michal Janíček 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
742 51,  Mošnov 175 
IČO: 00600792 

Vychází nepravidelně 
 
Evidenční číslo: MK ČR E 14270 


